
DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Expedient núm. Òrgan col·legiat

PLN/2024/1 El ple

Tipus de convocatòria:

Ordinària

Data i hora:

29 / de gener / 2024

Durada:

Des de les 19:00 fins a les 19:55

Lloc:

Saló de Sessions

Presidida per:

JOSÉ FRANCISCO VICEDO MOLINA

Secretari:

FRANCISCO ARTURO PALOMARES JULIAN

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

Nom i Cognoms Assisteix

ANA BELÉN RIBES MELIÀ SÍ

ESTHER CISCAR CUÑAT SÍ

ISABEL BORRAS PASTOR NO

JOSÉ FRANCISCO VICEDO MOLINA SÍ

JUAN BAUTISTA JULIAN SOLANES SÍ

MARIA AMPARO FAYOS MIÑANA SÍ

MARIA PILAR SALA FAYOS SÍ

MARTA BALSAS GARCIA SÍ
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A) PART RESOLUTIVA

RAFAEL ARAGO BIXQUERT SÍ

RAFAEL GISBERT ARAGO. S'incorpora a la sessió a les 19:35 
hores,  el  punt  novè de l'  ordre  del  dia,  Informació  d'Alcaldia  i 
Regidories.

SÍ

RAFAEL JAIJO LLORENS SÍ

Excuses d'assistència presentades:

1. ISABEL BORRAS PASTOR:

«Assumptes personals»

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President 
obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del 
dia

Aprovació de l'Acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Resolució:

El Sr. Alcalde presenta per a la seva aprovació l' Acta de la sessió del Ple Ajuntament 
del dia 27 de novembre de 2023.

El Sr. Alcalde ofereix la paraula als portaveus dels diferents grups polítics.

El Sr. Rafael Aragó Bixquert, portaveu del PSOE, manifesta que no té res a al·legar.

La Sra. Maria Pilar Sala Fayos, portaveu del Partit Popular, manifesta que no té res a 
al·legar.

L'Alcalde sotmet a votació l'aprovació de l'Acta de la sessió del Ple Ajuntament del dia 
27 de novembre de 2023, amb el següent resultat: 

Aprovada per unanimitat dels nou membres presents en la sessió, dels onze que de 
fet i de dret constitueixen la totalitat de la Corporació municipal, amb deu vots favor, 4 
del grup Compromís, 2 del grup PSOE i 4 del grup Partit Popular.

No participa en la votació del  present  acord, el  Regidor Rafael  Gisbert  Aragó per 
incorporar-se a la sessió a les 19:35 hores quan s'estava tractant el punt número nou 
de l'Ordre dia de la Sessió, Informació d'Alcaldia i Regidories
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Expedient 742/2023. Elaboració i Aprovació del Pressupost Municipal per 
al  exercici 2024

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 3, En contra: 6, Abstencions: 0, Absents: 2

Per el Sr. Alcalde es presenta al Ple per a la seua aprovació inicial el Pressupost 
General  d'aquest  Ajuntament  per  a  l'exercici  econòmic  2024,  juntament  amb les 
Bases d'Execució i la plantilla de personal,  informant que aquest punt va ser tractat 
en la Comissió Informativa.

El Sr. Alcalde manifesta que ha trobat a faltar, per part dels grups de l'oposició, el 
que no s'hagi aportat cap idea per a l'elaboració del pressupost,  per exemple en 
inversions, tal com es va demanar que aportaren en la Comissió de portaveus.

El Sr. Alcalde comenta que s'ha realitzat un pressupost que cobreix totes les 
necessitats  del  municipi  a  nivell  de  formació,  d'ocupació,  de  serveis,  d'educació, 
cultura, urbanisme, medi ambient, benestar, etc. I això suposarà millorar la qualitat 
de vida dels nostres veïns.

El Sr. Alcalde presenta per a la seva aprovació la següent:

«PROPOSTA DE RESOLUCIÓ

Vist que per l’Alcaldia es va incoar expedient per a l’aprovació del pressupost 
municipal de l’exercici 2024.

Vist que es va emetre informe jurídic sobre la legislació aplicable i el procediment a 
seguir.

Vist  que s’informa per la Intervenció sobre l’aprovació del  pressupost  municipal  i  
informe de control permanent previ sobre el càlcul de l’Estabilitat Pressupostària i la 
Sostenibilitat.

Vist que es va emetre informe proposta de resolució per a l’aprovació del 
pressupost municipal de l’exercici 2024.
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Examinada la documentació que l’acompanya i d’acord amb aquesta, en relació 
amb allò que s’ha fixat en el 169 del Text Refondre de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2044, de 5 de març.

PROPOSTA D’ACORD:

PRIMER.  Aprovar inicialment el Pressupost General d’aquest Ajuntament, per a l’ 

exercici econòmic 2024, juntament amb les seues Bases d’Execució, i el resum de 

la qual per capítols és el següent:

ESTAT DE DESPESES

A) OPERACIONS NO FINANCERES 2.009.989,00 €

A.1. OPERACIONS CORRENTS 1.980.989,00 €

CAPÍTOL 1: Despeses de Personal 863.196,00 €

CAPÍTOL 2: Despeses Corrents en Béns i Serveis 896.343,00 €

CAPÍTOL 3: Despeses Financeres 3.000,00 €

CAPÍTOL 4: Transferències Corrents 200.450,00 €

CAPÍTOL 5: Fons de contingència 18.000,00 €

A.2. OPERACIONS DE CAPITAL 29.000,00 €

CAPÍTOL 6: Inversions Reals 29.000,00 €

CAPÍTOL 7: Transferències de Capital 0,00 €

B) OPERACIONS FINANCERES 8.362,00 €

CAPÍTOL 8: Actius Financers 0,00 €

CAPÍTOL 9: Passius Financers 8.362,00 €

TOTAL: 2.018.351,00 €

ESTAT D'INGRESSOS

A) OPERACIONS NO FINANCERES 2.018.351,00 €

A.1. OPERACIONS CORRENTS 2.018.351,00 €

CAPÍTOL 1: Impostos Directes 904.500,00 €

CAPÍTOL 2: Impostos Indirectes 20.000,00 €

CAPÍTOL 3: Taxes, Preus Públics i altres Ingressos 218.021,00 €
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CAPÍTOL 4: Transferències Corrents 835.180,00 €

CAPÍTOL 5: Ingressos Patrimonials 40.650,00 €

A.2. OPERACIONS DE CAPITAL 0,00 €

CAPÍTOL 6: Alienació d'Inversions Reals 0,00 €

CAPÍTOL 7: Transferències de Capital 0,00 €

B) OPERACIONS FINANCERES 0,00 €

CAPÍTOL 8: Actius Financers 0,00 €

CAPÍTOL 9: Passius Financers 0,00 €

TOTAL: 2.018.351,00 €

SEGON. Aprovar inicialment la plantilla de personal, comprensiva de tots els llocs 

de treball reservats a funcionaris, personal laboral i personal eventual.

TERCER. Exposar el públic el Pressupost General per al 2024, les Bases d’ 
Execució i la plantilla de personal aprovats, per termini de quinze dies, mitjançant  
anuncis en el Butlletí Oficial de la Província i tauler d’anuncis de l’Ajuntament, a l’  
efecte de presentació de reclamacions pels interessats.

QUART.  Considerar  elevats a definitius aquests acords en el  cas de què no es 

present cap reclamació.

CINQUÈ. Remetre còpia a l’Administració de l’estat, així com, al òrgan competent 

de la Comunitat Autònoma.»

El Sr. Alcalde ofereix la paraula als portaveus dels diferents grups polítics.

El Sr. Rafael Aragó Bixquert del PSOE, manifesta que no té res a al·legar.

La Sra. Maria Pilar Sala Fayos, del Partit Popular, pregunta per algunes partides en 

concret del Pressupost en concret  les següents:

  La partida corresponent al Pla d' Ocupació Local.

El  Sr.  Secretari  informa  que  en  els  Pressupostos  anteriors,  aquesta  partida  es 

dedicava  a  finançar  les  diferents  bosses  d'  ocupació  que  creava  l'  Ajuntament, 

neteja, peons, etc, no per als programa d' ocupació com EMPUJU, EXPLUS, SEPE, 

ja que aquests eren finançats mitjançant subvencions.

El Sr. Alcalde manifesta que en aquest exercici es continuarà en la mateixa línia.
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La Sra. Sala Fayos pregunta que és el que es farà en la parcel·la de Formació,  

Hisenda i Ocupació.

El Sr. Alcalde contesta que el destí d'aquestes partides serà decidit en les reunions 

de treball de l'equip de govern.

La Sra. Sala Fayos pregunta quan es té intenció de fer les obres per acabar l'Edifici  

Multiús.

El  Sra.  Alcalde  contesta  que  aquesta  obra  es  realitzarà  per  fases,  segons  les 

subvencions que es reben.

La Sra. Sala  Fayos pregunta per la carta que s'ha remès als propietaris d'immobles 

que té una cotxera als xaflans, en la qual se'ls informa que han de sol·licitar el gual.

El Sr. Alcalde contesta que si hi ha algun propietari de garatge en xaflan i no en fa 

ús, pot comunicar per escrit a l' Ajuntament, que efectivament no l' utilitza i no es 

cobrarà.

La Sra. Sala Fayos sol·licita que s'actualitzin les dades que apareixen al web que no 

són correctes.

El Sr. Alcalde contesta que es rectificaran les dades que no siguin correctes.

La Sra. Sala Fayos, respecte a les retribucions dels òrgans de govern, manifesta 

que el Partit Popular mai s'ha negat que es cobri per part dels membres de l'equip  

de govern. El Partit Popular és favorable al seu torn, però no estava conforme amb 

la proposta de retribucions que es va presentar per a la seua aprovació.

El Sr.  Alcalde sotmet a votació l'aprovació inicial  el  Pressupost General d'aquest 

Ajuntament per a l'exercici econòmic 2024, juntament amb les Bases d'Execució i la 

plantilla de personal, amb el següent resulta:

Vots a favor: 3,  dels membres del grup Compromís.

Vots en contra: 6, 4 dels membres del grup del Partit Popular i 2 dels membres del  
grup del PSOE.

Abstencions: 0

Per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per majoria absoluta, ACORDA:

Desestimar l'aprovació inicial  el  Pressupost General  d'aquest  Ajuntament per  a 
l'exercici  econòmic  2024,  juntament  amb  les Bases d'Execució i la plantilla de 
personal
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Informació obra IVACE 2024

Favorable Tipus de votació: Ordinària

Per part del Sr. Alcalde s'informa al Ple de la Corporació que s'està redactant la 
memòria per a sol·licitar la subvenció per a la realització de l'obra de l'IVACE 2024.  
En concret s'instal·laran la televisió en circuit tancat per a la policia local i diverses 
millores al polígon industrial.

El Sr. Alcalde ofereix la paraula als portaveus dels diferents grups i tots ells que no 
té res a al·legar ni preguntar.

El Sr. Alcalde sotmet al Ple la proposta  d'aprovació de sol·licitud de subvenció a 
l'IVACE per a la realització d'obres de millora en el  polígon industrial  de Favara, 
oferint el següent resultat:

Vots a favor: 9 (4 de Compromís, 3 del Partit Popular i 2 de PSOE)

Vots en contra: 0

Abstencions: 0

per la qual cosa l'Ajuntament Ple, per unanimitat  dels nou membres presents en la 
sessió,  dels  onze que de fet  i  de dret  constitueixen la  totalitat  de la  Corporació 
municipal ACORDA: 

Aprovar la sol·licitud de subvenció a l'IVACE per a la realització d'obres de millora 
en el polígon industrial de Favara

Expedient 423/2022. Informació respecte al Pacte Intermunicipal per a la 

conservació i la prevenció d’incendis forestals de la Serra de Corbera

Favorable Tipus de votació: Ordinària

Per part del Sr. Alcalde, s’informa a la Corporació de lo següent:

El Govern valencià va declarar, a través del DECRET 160/2020, de 23 d’octubre, del 
Consell,  la  Serra  de  Corbera  com a  Zona  Especial  de  Conservació  (ZEC)  i  va 
aprovar  al  mateix  temps unes normes de gestió  per  a  garantir  la  protecció dels 
hàbitats  més  destacats  que  es  localitzen  en  les  4.819,77  hectàrees  que  esta 
alineació  muntanyenca  ocupa  en  els  municipis  d'Alzira,  Corbera,  Llaurí,  Favara, 
Benifairó i Tavernes de la Valldigna.

La Serra de Corbera ja formava part de la xarxa europea Natura 2000 després de la 
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seua declaració com a Lloc d'Importància Comunitària (LIC), la nova figura aprovada 
pel  Consell  aprofundeix  en  la  protecció  dels  valors  que  van  propiciar  el 
reconeixement com LIC, s'adapta al nou marc legislatiu establint unes mesures de 
conservació dels hàbitats prioritari que alberga la Serra, principalment de caràcter 
botànic.  D'altra  banda, en l'àmbit  de la serra es localitzen tres paratges naturals 
municipals: el Murta-

Casella, a Alzira; Les Fontanelles a Corbera i la Muntanya de Llaurí.

Arran d’aquesta protecció, naix aquest pacte assumit per part dels municipis de la 
serra de Corbera i les Agulles que vol posar de manifest la ferma voluntat d’implicar  
la gestió municipal en la conservació i millora del patrimoni natural d’aquesta serra 
d’acord al grau de protecció que li ha sigut atorgat. 

Amb l’aprovació d’aquest pacte, s’estableixen les bases per a començar a treballar 
conjuntament  en  la  constitució  d’un  consorci  supramunicipal  que  atenga 
específicament  aquesta  voluntat  col·lectiva  des  de  les  administracions  locals 
adherides i  buscant la implicació de les administracions públiques superiors amb 
competències  directes  en  la  conservació  del  medi  natural,  gestió  forestal  i  la 
prevenció d’incendis forestals de la Serra. 

FONAMENTACIÓ JURÍDICA

El Pacte proposa fonamentalment, dur a terme dos línies de treball:

Preservació de la Serra

Prevenció d’incendis forestals

En ambdues matèries, s’ha d’assenyalar el règim jurídic aplicable, per tal d’esbrinar  
les  competències  de  les  diferents  administracions  en  la  matèria  i  la  necessitat  
d’arbitrar fórmules que permeten la coordinació de les actuacions dels ents implicats.

A) Respecte de la preservació de la Serra:

El Decret 160/2020, de 23 d’octubre declara com a zona especial de conservació 
(ZEC), entre d’altres, la Serra de Corbera (ES5233013) declarada prèviament lloc 
d’importància comunitària (LIC) per a la seua inclusió a la Xarxa Ecològica Europea 
Natura 2000,  relativa  a  la  conservació del  hàbitats  naturals  i  de  la  fauna i  flora 
silvestres.

L’expressat  decret  160/2020,  conté  les  normes  de  gestió  en  compliment  de 
l’establert en la Llei bàsica estatal 42/2007, de 13 de desembre del patrimoni natural 
i  de  la  biodiversitat  i  la  Llei  valenciana  11/1994,  de  27  de  desembre,  d’espais 
naturals protegits.

Dites  normes  de  gestió  acullen  mesures  de  conservació  per  a  respondre  a  les 
exigències ecològiques dels hàbitats i les espècies que motivaren la inclusió de la 
Serra en la Xarxa Natura 2000, així com les mesures que eviten la seua degradació.

Conforme a l’article 48.4 de la llei 11/1994, de 27 de desembre, de espais naturals 
protegits  de  la  Comunitat  Valenciana,  la  gestió  de  la  ZEC,  podrà  assumir-la 
directament la Conselleria competent en matèria de Medi Ambient.
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A dits efectes, s’ha d’assenyalar que a la Serra de Corbera existeixen tres paratges 
naturals municipals,  (“La Murta i  la Casella”-Alzira-,  “Les Fontanelles” -Corbera- i 
“Muntanya de Llaurí” -Llaurí-) respecte dels quals, la gestió correspon als respectius 
Ajuntaments, de conformitat amb allò establert al propi article 48 en el seu apartat 5, 
a banda de l’atribució de la gestió de la resta de terrenys forestals de propietat 

municipal als propis Ajuntaments i la necessària cooperació amb la Generalitat per 
tal  de complir  els objectius de la llei  forestal  de la Comunitat  Valenciana 3/1993 
(articles 15 i 16), per la qual cosa cal instar a la Conselleria per tal establir fórmules  
de de col·laboració i  cooperació que permeten el  compliment  més eficaç de les 
normes de gestió de la ZEC.

B) Respecte de la prevenció d’incendis forestals:

La competència general en matèria de protecció contra incendis pertany a l’àmbit de 
les  competències  pròpies  dels  municipis,  -art.  25.2,f)  llei  7/1985,  de  7  d’abril, 
reguladora de les bases del règim local-, resultant un servei de prestació obligatòria 
en municipis de població superior a 20.000 habitants -art. 26,c) de la mateixa llei-

El sistema de prevenció d’incendis forestals té la seua regulació específica a la llei  
3/1993 (articles 55 i següents), a través dels PLPIFs, i tot això, en relació amb allò  
establert a la D.A. setena del D. Leg. 1/2021, de 18 de juny pel que s’aprova el text  
refós  de  la  llei  d’ordenació  del  territori,  urbanisme  i  paisatge  de  la  Comunitat 
Valenciana, per tant resulta necessari establir pautes de col·laboració en l’execució 
dels diferents PLPIFs dels municipis amb terrenys forestals colindants, com és el cas 
de la Serra de Corbera.

D’esta  manera,  el  pacte  que  es  proposa,  amb  les  actuacions  assenyalades  es 
dirigeix al compliment dels objectius de protecció i la possibilitat d’actuació conjunta  
ve  legitimada  per  l'article  46  de  la  Llei  3/1993,  el  qual  permet  a  l’administració 
forestal  establir  accions  concertades,  mitjançant  convenis  amb  els  municipis, 
propietaris  i  particulars  per  a  la  gestió,  conservació,  rehabilitació,  restauració, 
ampliació  i  millora  dels  terrenys  forestals,  on  s’inclou  tant  la  gestió  de  terrenys 
forestals  com  els  convenis  que  es  signen  en  matèria  de  prevenció  i  extinció 
d’incendis.

Respecte de la utilització de la figura del Consorci:

La Llei 7/985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local (LRBRL), al 
seu article 57, regula els Consorcis com una forma de cooperació interadministrativa 
dirigida  a  millorar  l'eficàcia  de  la  gestió  pública  i  per  a  eliminar  duplicitats 
administratives i complir amb la legislació d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera, establint que "3. La constitució d'un consorci només podrà tenir lloc quan 
la cooperació no puga formalitzar-se a través d'un conveni i sempre que, en termes 
d'eficiència econòmica, aquella permet una assignació més eficient dels recursos 
econòmics.  En  tot  cas,  haurà  de  verificar-se  que  la  constitució  del  consorci  no 
posarà en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la Hisenda de l'Entitat Local 
de què es tracte, així com del propi consorci, que no podrà demandar més recursos 
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dels inicialment previstos."

Per  la  seua part,  l’article  87  (LRBRL)  reconeix  la  possibilitat  que "1.Les entitats 
locals poden constituir  consorcis amb altres Administracions públiques per a fins 
d'interès comú o amb entitats privades sense ànim de lucre que perseguisquen fins 
d'interès públic, concurrents amb els de les Administracions públiques.”

Per tant, la legislació bàsica estatal permet la creació d’ens consorciats per part dels 
Ajuntaments.

No obstant, s’ha de tindre en compte la limitació de la D:A: 9ª de la pròpia LRBRL,  
quan s’assenyala que “els Ens Locals [...] no podran adquirir, constituir o participar 
en  la  constitució,  directa  o  indirectament,  de  nous  organismes,  ens,  societats, 
consorcis, fundacions, unitats i demés ens al llarg del temps de vigència del seu pla 
econòmic-financer o del seu pla d’ajust.”

Per tant, la creació del consorci quedarà supeditada al compliment de la condició de 
la D.A. esmentada.

El règim jurídic dels consorcis ve establert a la Llei 40/2015, de 30 d’octubre en els 
següents termes:

“Article 118. Definició i activitats pròpies.

1.  Els  consorcis  són  entitats  de  dret  públic,  amb  personalitat  jurídica  pròpia  i 
diferenciada, creades per diverses Administracions Públiques o entitats integrants 
del sector públic institucional, entre si o amb participació d'entitats privades, per al  
desenvolupament  d'activitats  d'interès  comú  a  totes  elles  dins  de  l'àmbit  de  les 
seues competències.

2.  Els  consorcis  podran  realitzar  activitats  de  foment,  prestacionals  o  de  gestió 
comuna de serveis públics i quantes unes altres estiguen previstes en les lleis.

3. Els consorcis podran utilitzar-se per a la gestió dels serveis públics, en el marc 
dels convenis de cooperació transfronterera en què participen les Administracions 
espanyoles, i d'acord amb les previsions dels convenis internacionals ratificats per 
Espanya en la matèria.

4. En la denominació dels consorcis haurà de figurar necessàriament la indicació 
«consorci» o la seua abreviatura «C».

Article 119. Règim jurídic.

1.  Els  consorcis  es  regiran  pel  que s'estableix  en  aquesta  Llei,  en  la  normativa 
autonòmica de desenvolupament i els seus estatuts.

2. En el no previst en aquesta Llei, en la normativa autonòmica aplicable, ni en els 
seus Estatuts sobre el règim del dret de separació, dissolució, liquidació i extinció, 
s'estarà al que es preveu en el Codi Civil sobre la societat civil, excepte el règim de 
liquidació, que se sotmetrà al que es disposa en l'article 97, i en defecte d'això, el 
Reial decret legislatiu 1/2010, de 2 de juliol.
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3. Les normes establides en la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i en la Llei 27/2013, de 21 de 
desembre,  de  racionalització  i  sostenibilitat  de  l'Administració  Local  sobre  els 
Consorcis locals tindran caràcter supletori respecte al que es disposa en aquesta 
Llei.

El  consorci  quedaria  adscrit  a  l’administració  pública  predominant,  atenent  als 
següents preceptes de la Llei 40/2015:

“Article 120. Règim d'adscripció.

1. Els estatuts de cada consorci determinaran l'Administració Pública a la qual estarà 
adscrit de conformitat amb el que es preveu en aquest article.

2.  D'acord amb els següents criteris,  ordenats per prioritat  en la seua aplicació i 
referits a la situació en el primer dia de l'exercici pressupostari, el consorci quedarà 
adscrit,  en cada exercici  pressupostari  i  per  tot  aquest  període,  a l'Administració 
Pública que:

a) Dispose de la majoria de vots en els òrgans de govern.

b) Tinga facultats per a nomenar o destituir la majoria dels membres dels òrgans 
executius.

c) Tinga facultats per a nomenar o destituir la majoria dels membres del personal 
directiu.

d) Dispose d'un major control sobre l'activitat del consorci degut a una normativa 
especial.

e) Tinga facultats per a nomenar o destituir la majoria dels membres de l'òrgan de 
govern.

f)  Finance en més d'un cinquanta per  cent,  en defecte d'això,  en major  mesura 
l'activitat  desenvolupada  pel  consorci,  tenint  en  compte  tant  l'aportació  del  fons 
patrimonial com el finançament concedit cada any.

g) Ostente el major percentatge de participació en el fons patrimonial.

h)  Tinga  major  nombre  d'habitants  o  extensió  territorial  depenent  de  si  els  fins 
definits en l'estatut  estan orientats a la prestació de serveis a les persones, o al 
desenvolupament d'actuacions sobre el territori.

3. En el cas que participen en el consorci entitats privades, el consorci no tindrà 
ànim de lucre i estarà adscrit a l'Administració Pública que resulte d'acord amb els 
criteris establerts en l'apartat anterior.

4. Qualsevol canvi d'adscripció a una Administració Pública, qualsevol que fora la 
seua causa, comportarà la modificació dels estatuts del consorci en un termini no 
superior a sis mesos, comptats des de l'inici de l'exercici pressupostari següent a 
aquell en es va produir el canvi d'adscripció.”

3. ÀMBIT TERRITORIAL D’AFECCIÓ DEL PACTE
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L’àmbit territorial d’afecció del treball que es vol promoure en el marc del pacte de la 
Serra,  es  centra  principalment  en  la  superfície  ocupada  per  la  ZEC  Serra  de 
Corbera, no obstant això de forma indirecta també es podran promoure accions en la 
seva Zona de influència forestal (entorn a una distància menor de 500 metres del sòl 
forestal) 

Àrea d’afecció ZEC Serra de Corbera (ES5233013)

Superfície de la ZEC 4819,84 ha

Municipis implicats Alzira, Benifairó de la Valldigna, Tavernes de la 
Valldigna, Favara, Llaurí i Corbera.

Comarques implicades Ribera Alta, Ribera Baixa i Safor

Demarcació forestal Polinyà del Xúquer/Alzira

Paratges  Naturals 
Municipals

PNM  “Murta  i  Casella”  (Alzira),  PNM  “Les 
Fontanelles”  (Corbera),  PNM  “Muntanyes  de 
Llaurí” (Llaurí)

4. OBJECTIUS FONAMENTALS QUE ES VOLEN ACONSEGUIR AMB L’ADOPCIÓ 
DEL PACTE

Les  administracions  públiques  adherides  al  pacte  es  comprometen  a  estudiar  i 
promoure la creació d’un consorci supramunicipal per a treballar en la conservació i  
la millora de la Zona d’Especial Conservació “Serra de Corbera” així com també en 
la prevenció d’incendis forestals de la mateixa.

Els objectius fonamentals que treballarà el consorci:
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a) Fomentar la conservació i la millora dels hàbitats de la ZEC “Serra de Corbera” 
des  de  l'àmbit  municipal,  vetlant  pel  compliment  de  les  recentment  aprovades 
normes de gestió de la ZEC.

b)  Posar  en  funcionament  una  oficina  tècnica  supramunicipal  en  prevenció 
d'incendis forestals amb la missió d'ajudar als municipis de la ZEC Serra de Corbera, 
en l'execució coordinada dels seus respectius PLPIFs, oferint assistència tècnica per 
a la definició i execució de les accions plantejades, així com la cerca de finançament 
necessari.

c) Creació d’una xarxa de vigilància d’incendis forestals coordinada

d)  Potenciació  de  la  cultura  forestal  vinculada  a  la  Serra,  fomentant  l’educació 
ambiental i patrimonial, així com la investigació científica.

e) Ordenació dels recursos naturals i dels usos de la Serra de Corbera i la zona de 
influència forestal annexa 

f) Crear un consell de participació ciutadana amb caràcter consultiu per a captar les 
sensibilitats i  opinions dels col·lectius relacionats amb la Serra i  en relació a les 
decisions de la direcció i les accions de gestió.

g)  Promoure  la  captació,  coordinació i  gestió  d'ajudes i  fons  comunitaris  i  altres 
administracions i ens, que els puguen atorgar.

El Sr. Alcalde sotmet al Ple la proposta de adherir-se al Consorci de la Serra de 
Corbera i Les Agulles, amb el següent resultat: 

Vots  a favor: 9  (3 COMPROMIS, 2 PSOE, 4 PP)

Vots en contra; 0 

Abstencions: 0, 

per la qual cosa l'Ajuntament Ple, per unanimitat  dels nou membres presents en la 
sessió,  dels  onze que de fet  i  de dret  constitueixen la  totalitat  de la  Corporació 
municipal ACORDA: 

L'Ajuntament de Favara manifesta  la seua voluntat de participar en la creació  del  
Consorci de  la Serra de Corbera  i Les Agulles  i  es compromet  a seguir  els 
objectius  fonamentals del punt 4 d'esta proposta, conjuntament amb els municipis 
veïns de la serra i les administracions supramunicipals implicades en la seua gestió.

Expedient 69/2024. Informació sobre l'inici d'expedient per a la creació del 

Canal Intern d'Informació i nomenament del Responsable del Sistema Intern 

d'Informació

Favorable Tipus de votació: Ordinària
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El  Sr.  Alcalde  ofereix  la  paraula  al  Sr.  Secretari-Interventor  perquè  informi  a  la 
Corporació respecte al present punt de l' Ordre del Dia.

El Sr. Secretari informa que, el 21 de febrer de 2023 es va publicar en el Butlletí  
Oficial de l'Estat la Llei 2/2023, de 20 de febrer, reguladora de la protecció de les  
persones que informen sobre infraccions normatives i de lluita contra la corrupció.

Amb l'aprovació  d'aquesta  Llei  per  les  Corts  Generals  es  dona compliment  a  la 
transposició  a  l'ordenament  jurídic  espanyol  de  la  Directiva  (UE)  2019/1937  del 
Parlament  Europeu  i  del  Consell  de  23  d'octubre,  relativa  a  la  protecció  de  les 
persones que informen sobre infraccions del Dret de la Unió.

En el cas de la Comunitat Valenciana, la Llei 11/2016, de 28 de novembre, de la 

Generalitat,  de  l'Agència  de  Prevenció  i  Lluita  contra  el  Frau  i  la  Corrupció,  va 
aprovar el  primer estatut de protecció de les persones denunciants de corrupció, 
anticipant-se tant a la citada Directiva com a la Llei 2/2023, al mateix temps que va 
obrir un canal de denúncies extern que se situa en la seua pàgina web que permet 
l'anonimat  i  ofereix  totes  les  garanties  de  seguretat.  Entre  les  novetats  que 
contempla la Llei 2/2023, es troba l'obligació de tots els Ajuntaments de posar en 
marxa canals de denúncia interns, així com l'establiment de mesures de suport i 
protecció de les persones que denuncien o informen infraccions administratives o 
penals.  També es  deu  designar  al  Responsable  del  Sistema Intern  d'Informació 
(RSII) i comunicar la seua designació a l’ Agència Valenciana Antifrau en el termini  
dels deu dies hàbils següents al nomenament.

Per lo tant s’informa a la Corporació que s'ha iniciat l'expedient per a la creació del 
Canal  de denúncies intern i  el  nomenament del  Responsable del  Sistema Intern 
d'Informació.

La Sra. Esther Císcar del Partit Popular, aprofita aquest punt per pregunta si es pot  
facilitar  als  regidors,  l'accés  per  a  la  consulta  del  registre  de  les  sortides  de 
l'Ajuntament a l'aplicació Gestiona.

Pel Sr. Secretari es contesta que actualment es remet mensualment als portaveus 
dels  grups  polítics  un  llistat  amb  totes  les  anotacions  del  registre  d'entrades  i 
sortides, no obstant això consultarà si  legalment,  per protecció de dades, es pot 
facilitar aquest accés i emetrà informe al respecte.

El Sr. Rafael Aragó, del PSOE, pregunta si ja se ha nomenat el Responsable del 
Sistema Intern d'Informació.

El Sr. Secretari contesta que encara no. Actualment s'està treballant en el protocol 
de  gestió  del  canal  i  un  cop  elaborat,  s'haurà  de  nomenar  el  Responsable  del 
Sistema Intern d'Informació.

Moció del Grup Municipal Socialista per a combatre la ludopatia i rebutjar 
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la nova Llei del Joc

Favorable Tipus de votació: Ordinària

Rafael  Aragó  Bixquert  Portaveu del  Grup  Municipal  Socialista  a  l'Ajuntament  de 
Favara i en aplicació de la Llei 8/2010 de la Generalitat, de 23 de juny, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana, i de conformitat amb el Reial decret 2568/1986,  
de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals (R.O.F.), presenta per a la seua inclusió i debat  
en el Ple d'aquesta corporació la següent:

«MOCIÓ  PER  A  COMBATRE  LA  LUDOPATIA  I  LA  DEGRADACIÓ  DELS 

NOSTRES  BARRIS  I  REBUTJAR  LA  NOVA  LLEI  DEL  JOC  DEL  PARTIT 

POPULAR I VOX.

L'any 2020 el govern progressista de la Comunitat Valenciana, presidit pel president 
Ximo Puig, va aprovar una llei  pionera a Espanya per a combatre la ludopatia i  
acabar amb la degradació dels nostres barris.

Des  del  ‘boom’  de  les  cases  d'apostes  l'any  2014,  hem  vist  com  es  tanquen 
comerços tradicionals i s'instal·len cases d'apostes, augmentant la degradació dels 
barris i els problemes de ludopatia entre la joventut a causa del fàcil accés a les 
cases d'apostes.

Per tot això, el grup socialista va presentar i va aprovar en Les Corts Valencianes 
una llei valenta que atallava aquests problemes: aquesta llei prohibia la instal·lació 
de  cases  d'apostes,  salons  de  joc  i  màquines  d'escurabutxaques  o  d'apostes  a 
menys de 850 metres d'un centre educatiu o un centre de rehabilitació.

Aquesta distància, d'acord amb lleis d'altres països d'Europa, permetia allunyar de la 
porta dels col·legis dels nostres fills la problemàtica de la ludopatia.

A més, per a acabar amb la proliferació salvatge de cases d'apostes en els nostres 
barris, es va limitar a una distància mínima de 500 metres entre cases d'apostes,  
igual que passa amb tants altres sectors. I, perquè no hi haguera cap problemàtica 
amb les demandes, la llei aplicava tots aquests criteris a les noves llicències. Mai 
s'ha tancat una casa d'apostes amb llicència en vigor.

Desgraciadament,  fa  un  parell  de  setmanes  el  govern  del  Sr.Mazón i  VOX han 
decidit  revertir  aquests avanços, sense haver parlat ni  amb les associacions que 
lluiten contra la ludopatia ni amb altres grups polítics per a intentar arribar a algun  
acord.
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Les esmenes presentades per PP i Vox per a modificar la Llei del Joc eliminen la 
distància  de  850  metres  entre  un  centre  educatiu  o  de  rehabilitació  i  una  casa 
d'apostes i acaben amb la distància mínima de 500 metres entre una casa d'apostes 
i una altra.

Amb aquesta normativa, a la porta del col·legi dels nostres fills es podran instal·lar  
cases d'apostes sense cap mena de traves.

La  política  consisteix  a  millorar  la  vida  de  la  gent.  És  impossible  que  algú 
aconseguisca explicar-nos en quina millora la vida de la ciutadania permetent que 
situen una casa d'apostes a la porta del col·legi dels nostres fills, o en quins salen 
guanyant els nostres barris si es tanquen els nostres comerços i s'instal·len desenes 
de cases d'apostes.

No amb els nostres fills, no amb els nostres barris, no, en el nostre nom.

Per  tot  el  que  s'ha  exposat  proposem al  ple  d'aquest  ajuntament  les  següents 
resolucions:

1. Que el Consell de la Generalitat Valenciana torne a recuperar la distància de 850 
metres entre un centre educatiu o de rehabilitació i una casa d'apostes.

2. Que el Consell de la Generalitat Valenciana recupere la distància mínima entre 
cases d'apostes de 500 metres.

3. Que el Consell de la Generalitat Valenciana augmente la inversió en polítiques 
sanitàries de lluita contra la ludopatia.

4. Que  aquest  ajuntament  promoga  la  sensibilització  en  contra  d'aquesta  llei  i 
secunde amb recursos econòmics la lluita contra la ludopatia i la degradació dels 
nostres barris.

5. Que  d'aquests  acords  es  adone  al  Les  Corts  Valencianes,  la  Generalitat 
Valenciana, les diputacions i la Federació Valenciana de Municipis i Províncies.»

El Sr. Alcalde ofereix la paraula als portaveus dels grups municipals.

Pren la paraula la Sra. Maria Pilar Sala Fayos del Partit Popular, la qual manifesta 

que el seu grup també està a favor de combatre la ludopatia, però actualment hi ha 

una denúncia presentada als Tribunals sobre les distàncies i s'està a l'espera que es 

resolga, per la qual cosa el seu grup s’abstindrà.

El Sr. Alcalde manifesta que el grup municipal Compromís donarà suport a aquesta 

moció.

El Sr.  Alcalde sotmet al  Ple la proposta  presentada per  el  grup municipal de l 
PSOE per a combatre la ludopatia i rebutjar la nova Llei amb el següent resultat: 
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Vots  a favor: 5  (3 COMPROMIS, 2 PSOE)

Vots en contra; 0 

Abstencions: 4, 

per la qual cosa l'Ajuntament Ple, per majoría,  ACORDA: 

1.Que el Consell  de la Generalitat Valenciana torne a recuperar la distància de 850 
metres entre un centre educatiu o de rehabilitació i una casa d'apostes.

2.Que el Consell de la Generalitat Valenciana recupere la distància mínima entre cases 
d'apostes de 500 metres.

3.Que  el  Consell  de  la  Generalitat  Valenciana  augmente  la  inversió  en  polítiques 
sanitàries de lluita contra la ludopatia.

4.Que  l’Ajuntament  de  Favara  promoga  la  sensibilització  en  contra  d'aquesta  llei  i 
secunde amb recursos econòmics la lluita contra la ludopatia i la degradació dels 
nostres barris.

5.Que d'aquests acords es adone al Les Corts Valencianes, la Generalitat Valenciana, 
les diputacions i la Federació Valenciana de Municipis i Províncies

Assumptes d’Urgència d´Acord amb l´Article 91.4 del R.O.F.

El Sr. Alcalde pregunta els portaveus dels grups polítics si hi ha algun assumpte de 
govern que vulguen presentar al Ple.

Els portaveus de Compromís, PSOE i PP manifesten que no.

B) ACTIVITAT DE CONTROL

Donar compte de les Resolucions d'Alcaldia

El Sr. Alcalde ofereix la paraula als portaveus dels grups polítics per si volen sol. 
licitar algun aclariment.

Per part de tots els portaveus s’informa que no necessiten cap aclariment.
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Informació d’Alcaldia i Regidories

En aquest punt, essent les 19: 35 hores, s' incorpora a la sessió el Sr. Regidor del 
grup municipal PSOE, Rafael Gisbert Aragó.

Es  procedeix  a  informar  detalladament  per  part  dels  components  de  l'òrgan  de 
govern,  de  les  gestions realitzades per  cadascun de les  regidories,  detallant  les 
diferents àrees de gestió de cadascuna d'estes. Quedant assabentats els membres 
de la Corporació.

C) PRECS I PREGUNTES

El Sr. Alcalde ofereix la paraula als membres de la Corporació.

La Sra. Marta Balssa del grup municipal PSOE, pregunta si no es pot oferir una altra 
solució que no siga el tancar el dia 5 de febrer l'Escoleta Infantil Municipal per la 
celebració de les proves del procés d'estabilització.

La Sra. Belén Ribes de Compromís contesta que totes les persones que treballen a 
l'Escoleta estan inscrites a les proves i tenen el dret a presentar-se, afegint que els 
membres del Tribunal només poden acudir en dia que no siga laboral i per el matí. 

S'ha estudiat el utilitzar la borsa de monitors, però no s'ha vist convenient, perquè els 
seus membres no tenen  la titulació adequada, són xiquets molt menuts i només és 
un dia.

La Sra. Esther Ciscar del Partit Popular demana que es revisa la borsa de monitors 
per si hi han persones que tinguen la titulació necessària i es pogueren contractar 
per a eixe dia.

El Sr. Secretari contesta que comprovarà si a la borsa de monitors hi ha personal 
amb la titulació necessària per a aquell dia, per a poder formar l'equip complet, una 
mestra/o i dos tècnics/es d'educació infantil.

El Sr. Rafael Gisbert del PSOE formula las següents preguntes:

Al  Sr.  Regidor  d'Esports  i  Cultura  pregunta  perquè  encara  no  s'han  pagat  les 
subvencions o convenis a les associacions del municipi.
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El  Sr.  Julián  contesta  que l'  expedient  de  concessió  de  subvencions ja  ha  estat 
revisat i que només falta reunir la Comissió per determinar-ne la concessió de les 
mateixes.

També pregunta al Sr. Julián per una possible falta de manteniment al poliesportiu, 
si ha rebut alguna queixa al respecte.

El Sr. Julián contesta que l'única queixa és respecte al fet que no acudeixen els 
treballadors a l'obra i les queixes que es produeixen sobre gimnàs, l'endemà estan 
solucionades.

El Sr. Gisbert pregunta sobre el conveni de col·laboració amb Quality Life Sport en 
què l'empresa assumia uns compromisos i desitja saber si aquests s'han complit.

El  Sr.  Julián contesta que enguany s'  ha reunit  amb l'  empresa.  Es tracta d'una 
empresa privada que organitza tornejos esportius amb seu a Gandia i subseus en 
altres localitats del voltant. En principi exigien el tenir el pavelló a la seva disposició 
en exclusiva, la neteja del mateix i l'enllumenat a canvi de portar el torneu a esta 
localitat. Enguany s'ha arribat a un acord perquè abonen les despeses de neteja i 
d'enllumenat i atès que hi ha vuit dies que no es pot fer el pavelló pels clubs locals 
s'ha fet també una quantitat econòmica.

La Sra. Maria Pilar Fayos, manifesta que no és veritat que el que s'està dient al 
respecte de l'opinió del Partit Popular sobre els sous dels membres de l'equip de 
govern. El Partit Popular està conforme en què es cobre per no les quantitats que es 
van parlar en la reunió prèvia. 

I no havent-hi més assumptes que traure el Sr. Alcalde va alçar la sessió sent les 19  
hores i cinquanta-cinc minuts, del que jo, el Secretari, dono fe.

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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